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В работе характеризуется существо «женского вопроса» и опыт его разрешения Временным правитель-
ством. Отдельное внимание уделено предыстории вопроса, а именно постановлениям Всероссийского жен-
ского съезда 1908 г., как значимому этапу борьбы российских женщин за юридическое закрепление их полити-
ческих прав. Авторы оценивают предоставление женщинам политических прав как ключевую веху в развитии 
гражданского общества в России. Они полагают, что постановление Временного правительства о введении в 
России всеобщего, прямого, тайного и равного голосования придало заметный импульс движению за женское 
равноправие.
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The paper describes the essence of the “women’s question” and the experience of its resolution by the Provisional 
Government. Special attention is paid to the background of the women’s issue, namely, the resolutions of the All-Russian 
Women’s Congress of 1908, as an important experience of the struggle of Russian women for the legal consolidation 
of political rights. The authors assess the granting of political rights and freedoms to women as a key milestone in the 
development of civil society in Russia. The authors argue that the decision of the Provisional Government to introduce 
universal, direct, secret and equal voting in Russia gave a noticeable impetus to the movement for women’s equality.
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